裘錦秋中學(屯門)



Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址:香港屯門楊青路 28 號 Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong 網址 Web site: http://www.jcctm.edu.hk 電話 Tel.:(852)-2461 1555 傳真 Fax:(852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

家長通告 2024-2025/131 2025-2026「鄰舍第一·送米助人」計劃

敬啟者:

香港青年協會推行 2025-2026「鄰舍第一·送米助人」計劃,捐助白米予低收入家庭以 紓解生活經濟困難。計劃於 2010 年開展,至今已超過 65,000 戶有需要家庭受惠。學校將識 別及轉介校內符合資格的低收入家庭申請此計劃,成功申請者將可免費領取為期一年,每月 一包 5 公斤白米捐助。計劃內容及申請條件列後,並請參閱附件。

計劃詳情	
申請資格:	1. 申請人必須為香港居民
	2. 主要對象為低收入家庭,家庭過去三個月平均每月總收入不多於收入中
	位數的 75% (詳見附件「申請須知」第 2 及第 8 點)
	3. 非綜接戶可獲優先考慮其申請
	4. 已透過其他社會福利機構申請此計劃的家庭,不需再經學校轉介
	5. 申請人不得於此計劃領米多於一年(除非有家庭成員領取傷殘津貼)
	6. 成功申請的家庭戶不能於 2023 年 4 月至 2024 年 3 月接受其他計劃
	送贈的米包
	7. 申請詳情請參閱附件「申請須知及收集個人資料聲明」
申請手續:	1. 家長於11 月18日(星期一)或之前簽署電子通告
	2. 學校於11月22日(星期五)前將申請表格經 貴子弟轉交家長
	3. 家長填妥申請表格後,須於11月29日或之前將表格交回學校社工秦嘉琪
	姑娘代為辦理,逾期將不獲處理
備 註:	1. 學校及學校社工僅協助宣傳有關計劃及轉介合資格申請者
	2. 如家長交回有關表格,即 表示同意及授權學校向青協轉介有關個人資
	料,以用作參加本計劃之用

如有查詢,請致電 2461 1555 與楊仲翹老師或秦嘉琪姑娘聯絡。

此致

貴家長

裘錦秋中學(屯門)

陳月平校長謹啟

二零二四年十一月十一日

裘錦秋中學(屯門)



Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址:香港屯門楊青路 28 號 Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong 網址 Web site: http://www.jcctm.edu.hk 電話 Tel.:(852)-2461 1555 傳真 Fax:(852)-2464 6161 電郵 E-mail: mail@jcctm.edu.hk

Parent Notice 2024-2025/131 2025/26 "Neighborhood First, Rice-Giving" Scheme

Dear Parents,

The HKYFG is implementing the 2025/26 "Neighborhood First, Rice-Giving" Scheme. This scheme is to ease the burden of Hong Kong low-income earners by providing material support and care. The program started from 2010 and has benefited over 65,000 families. Schools will identify and refer eligible low-income families to apply for this program. Successful applicants will receive a monthly donation of 5 kilograms of rice for one year, free of charge. Details of the program and application conditions are listed below, and please refer to the attached document.

	Program Details
Eligibility	1. Applicant must be a Hong Kong resident.
Criteria: :	2. The average monthly household income for the last three months must be equal to or less than 75% of the median household income of Hong Kong. (please refer to item 8 on page 2)
	3. Non-CSS (Comprehensive Social Security) recipient or households will receive priority handling of his or her application
	4. Families that have already applied for this program through other social welfare agencies do not need to go through the school for referral.
	5. Applicants must not receive rice from this program for more than one year (unless a family member is receiving a disability allowance).
	6. Families that are successful in their applications cannot receive rice packages from other programs between April 2023 and March 2024.
	7. For application details, please refer to the attached "Application Guidelines Notes."
Application	1. Parents sign the notice by E-Class by November 18 (Monday) or before.
Procedure:	2. Application form will be sent to students by November 22 (Friday).
	3. After filling the application form, parents must return it to the school social
	worker, Ms. Chun Ka Ki, by November 29 or before.
	Late submissions will not be processed.
Remarks:	1. The school and school social workers are only assisting in promoting the
	program and referring eligible applicants.
	2. By submitting the forms, parents consent and authorize the school to transfer
	the personal information to the HKYFG for the application

For inquiries, please contact Mr. Yeung Chung Kiu or Ms. Chun Ka Ki at 2461 1555.

Yours faithfully,